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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Biztonságban vannak-e a nagyatádi polgárok?" 

Miként  korábban azt  a  helyi  sajtó  is  hírül  adta,  a  kormány által  eddig is  bőkezűen támogatott
Claessens Group – részben állami források felhasználásával – egy 12 hektáros területű, sok százezer
köbméter  befogadására  képes  víztározót  építhetett  Nagyatádtól  északra.  A  Jánosmajor
öntözésfejlesztése (Nagyatád/Ötvöskónyi) tárgyú beruházást az egyes gazdaságfejlesztési  célú és
munkahelyteremtő  beruházásokkal  összefüggő  közigazgatási  hatósági  ügyek  nemzetgazdasági
szempontból  kiemelt  jelentőségű  üggyé  nyilvánításáról,  valamint  egyes  nemzetgazdasági
szempontból  kiemelt  jelentőségű  üggyé  nyilvánításról  szóló  kormányrendeletek  módosításáról
szóló 141/2018. (VII. 27.) Korm. rendelet módosításáról szóló 320/2018 (XII. 27.) Korm. rendelet
kiemelt jelentőségű üggyé nyilvánította.

A beruházás  megvalósításához  a  szakhatóságok,  így  a  területi  környezetvédelmi  hatóság  és  a
területi talajvédelmi hatóság, valamint a bányászati hatóság előírásokkal hozzájárultak. Az engedély
kiadásához  szükséges  további  feltételek  rendelkezésre  álltak,  így  az  öntözést  célzó  beruházás
vízjogi létesítési engedélyt kapott, amely 2021. január 19-én véglegessé vált. „A nagyatádi elkerülő
út  mellett  megépülő  12  hektáros,  600  000  köbméter  kapacitású  tározó  méretét  a  jogszabályi
előírásoknak megfelelően engedélyeztették, hangsúlyozta a cég.”

Egy korábbi írásbeli kérdésemben már jeleztem, valóban nagyon fontos, hogy az öntözött területek
aránya  növekedjen  hazánkban,  hiszen  az  éghajlatváltozás  mellett  a  nagyobb  hozzáadott  érték
előállításának  kívánalma,  valamint  a  vízigényes  kultúrák  jobb  elterjesztése  is  ezt  igényli.
Önmagában  a  beruházás  tehát  nem  ördögtől  való.  Kérésemre  részletezték,  hogy  mely
szakhatóságok  engedélyezték  az  építkezést,  s  milyen  környezeti  hatástanulmányok  készültek  a
beruházással  kapcsolatban,  mert  több  helybéli  is  keresett,  akik  aggodalmuknak  adtak  hangot.
Kifejtettem, hogy teljes feltöltöttség esetén ugyanis a város feje fölött tulajdonképpen egy átlagosan
5-6  méter  magas  vízoszlop  fog  tornyosulni,  s  csak  remélni  lehet,  hogy a  tározó  gátját  jobban
építették meg, mint a 68-as elkerülő út töltését, amit a 2020 nyarán lezúdult villámárvíz könnyedén



 
elmosott.

Aztán  a  tározó  megkezdett  feltöltése  miatt  kénytelen  voltam újra  az  illetékes  minisztériumhoz
fordulni, s a hozzám eljuttatott fényképek miatt szükségesnek érzem így tenni most is.

Egyes információk szerint a tározó elkerülő út felöli részénél csapadékmentes időszakban is tócsák
voltak  megfigyelhetők,  amivel  kapcsolatban  felmerülhet  a  kérdés,  hogy  rendesen  szigetelt-e  a
tározó fala,  s miért  kellett  felszedni egy helyen a fóliaborítást? A képeket nézve, látva a tározó
falának  felső  harmadánál  megfigyelhető  vízszintes  repedést,  megfogalmazódik-e  önökben  is  a
kérdés, hogy elég szilárd-e a tározó fala?

Kérdezem tehát  Miniszter  Urat,  hogy történt-e  ezirányú szakhatósági  vizsgálat?  Ha igen,  akkor
milyen eredményre jutottak? Bátran s felelősségének teljes tudatában ki meri-e jelenteni, hogy a
tározó teljesen biztonságos, továbbá a megépítése a vonatkozó szabályok maradéktalan betartásával
történt?  (Mivel  nemzetgazdasági  szempontból  kiemelt  jelentőségű  beruházássá  nyilvánították,
továbbá  egy  csomó  közpénzt  is  beleraktak,  feltételezem,  hogy  a  gondos  gazda  ismérvének
megfelelve, árgus szemmel figyelték a munkálatokat.)

Érezhetik-e tehát magukat biztonságban a nagyatádi polgárok, illetve a 68-as út elkerülő szakaszán
közlekedők? Nem kell-e attól tartani, hogy átszakad a fal, és elmos minden útjába kerülőt?

Várom megnyugtató válaszát!
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